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Protokół Nr VIII
z VIII sesji Rady Gminy Pabianice z dnia 25 maja 2015r.

Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 14:15 w Urzędzie Gminy Pabianice.
W posiedzeniu uczestniczyli radni Rady Gminy. Na ustawowy stan składu Rady Gminy 15 radnych,
w sesji uczestniczyło 15 radnych. Lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu. W posiedzeniu
uczestniczyli również sołtysi Gminy Pabianice, obecni zgodnie z listą, która stanowi zał. nr 2.
Przedstawicielami Urzędu Gminy byli: Wójt H. Gajda, W-ce Wójt R. Figiel, Skarbnik Gminy
Pabianice J. Nowicka,  radca prawny mec. A. Jankowski, Kierownik ref. Oświaty, Kultury i Sportu
M. Wieczorek oraz W-ce Przewodniczący Rady Powiatu Pabianickiego A. Jaksa.
Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Pabianice M. Muszczak.

Ad. pkt 1.
Przewodniczący powitał zebranych i otworzył obrady sesji.

Ad. pkt 2.
Uwagę do protokołu z VII sesji Rady Gminy Pabianice złożył radny Ł. Drewniak, który zauważył,
że błędnie zapisano jego wypowiedź odnośnie terenów w Świątnikach, które są przeznaczone w
studium pod zabudowę. Zauważył, że powiedział, iż na najbliższą sesję powinna zostać
przygotowana uchwała, która pozwoli na przystąpienie do zmiany studium w tym zakresie, by te
tereny wyłączyć spod zabudowy mieszkaniowej.
Dalszych uwag nie było.
Przewodniczący przeszedł do głosowania nad przyjęciem protokołu z VII sesji.
Radni jednogłośnie przyjęli protokół wraz z wniesioną uwagą.

Ad. pkt 3.
Uwagę do porządku złożył Wójt Gminy, który poinformował o chęci wprowadzenia do porządku
kolejnych projektów uchwał. Były to projekty w sprawach:
1. zmian w budżecie gminy Pabianice na 2015r.;
2. zmian w budżecie gminy Pabianice na 2015r.;
3. udzielenia pomocy finansowej w 2015r. dla Powiatu Pabianickiego na zadanie inwestycyjne
„Budowa chodnika w drodze powiatowej nr 4911E w miejscowości Piątkowisko gm. Pabianice”;
4. zmian w budżecie gminy Pabianice na 2015r.;
5. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej uchwalonej Uchwałą Nr IV/24/2015 Rady Gminy
Pabianice z dnia 26 stycznia 2015r.;
6. wystawienia weksla in blanco jako zabezpieczenie prawidłowej realizacji umowy o przyznaniu
pomocy finansowej na realizację operacji pod nazwą „Budowa świetlicy wiejskiej w Jadwininie z
wykorzystaniem OZE na potrzeby ogrzewania i oświetlenia”.
Po wskazaniu powyższych projektów Wójt krótko je omówił.
Radny A. Skawiński prosił o bliższe wyjaśnienie przyczyn, dla których przeznaczane są dodatkowe
środki na wypoczynek letni dla dzieci ze szkoły w Petrykozach.
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Wyjaśnień udzielił Kierownik M. Wieczorek. Zauważył, że szkoła w Petrykozach nie może
wnioskować o przyznanie dofinansowania. Takie prawo mają jedynie organizacje pozarządowe,
stowarzyszenia. W tym przypadku z wnioskiem wystąpił klub sportowy LUKS „Sprawni” w
Petrykozach, który spóźnił się ze złożeniem wniosku. Gmina przygotowała projekt uchwały w tej
sprawie, ponieważ uznano, że konsekwencje poniosą dzieci. Zapewnił, że dotychczasowe oferty są
ważne. Będzie ogłoszony kolejny konkurs i nabór ofert, ponieważ ustawa nie nakłada ograniczeń w
tym zakresie. Dodał, że klub nie może liczyć na to, że dostanie środki w pełnej wysokości.
Radny Ł. Drewniak zastanawiał się, co stanie się, gdy wnioski złoży np. 5 organizacji. Jak to będzie
dzielone.
Kierownik odpowiedział, że Komisja będzie musiała się trzymać procedur, będzie dokonana ocena
wniosków.
Radny A. Skawiński zauważył, że będzie to działanie precedensowe, które otworzy drogę innym
organizacją o wnioskowanie o dodatkowe środki w późniejszych terminach. Przypomniał, że
organizacje nie otrzymały dofinansowania w pełnej wysokości.
Kierownik odpowiedział, że nie ma pewności co, do tego, że klub dostanie pełne 15 tys. zł, o które
wnioskuje.
Swoją opinię w sprawie wyraził radny J. Błoch, który zauważył, że w omawianej sprawie chodzi o
dzieci. Zaproponował zakończenie dyskusji w sprawie.
Radni jednogłośnie opowiedzieli się za zakończeniem dyskusji. Następnie Przewodniczący przeszedł
do głosowania nad wprowadzeniem powyższych projektów uchwał do porządku sesji.
Radni opowiedzieli się jednogłośnie za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w
sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice na 2015r. Projekt uzyskał roboczy nr VIII/H/2015.
Radni opowiedzieli się 10 głosami za, przy 5 głosach przeciw wprowadzeniu do porządku obrad
projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice na 2015r. Projekt uzyskał roboczy
nr VIII/I/2015.
Radni opowiedzieli się jednogłośnie za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w
sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2015r. dla Powiatu Pabianickiego na zadanie inwestycyjne
„Budowa chodnika w drodze powiatowej nr 4911E w miejscowości Piątkowisko gm. Pabianice”.
Projekt uzyskał roboczy nr VIII/J/2015.
Radni opowiedzieli się 10 głosami za, przy 5 głosach przeciw wprowadzeniu do porządku obrad
projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice na 2015r. Projekt uzyskał roboczy
nr VIII/K/2015.
Radni opowiedzieli się jednogłośnie za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w
sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej uchwalonej Uchwałą Nr IV/24/2015 Rady
Gminy Pabianice z dnia 26 stycznia 2015r. Projekt uzyskał roboczy nr VIII/L/2015.
Radni opowiedzieli się jednogłośnie za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w
sprawie wystawienia weksla in blanco jako zabezpieczenie prawidłowej realizacji umowy o
przyznaniu pomocy finansowej na realizację operacji pod nazwą „Budowa świetlicy wiejskiej w
Jadwininie z wykorzystaniem OZE na potrzeby ogrzewania i oświetlenia”. Projekt uzyskał roboczy
nr VIII/Ł/2015.
Radni jednogłośnie przyjęli porządek obrad wraz ze zmianami.
Dalszych uwag nie było.

Ad. pkt 4.
Wójt przedstawił informację Wójta o pracy między sesjami, która przedstawia się następująco:
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W zakresie wodociągów i kanalizacji:
1. W wyniku pozytywnej oceny postępowania przetargowego wydanej przez Urząd
Marszałkowski w Łodzi dotyczący zadania „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej we wsi Piątkowisko
i Kudrowice – etap II”  wystąpiono o aneks do umowy o dofinansowanie powyższego zadania.  Trwa
proces weryfikacji dokumentacji odbiorowej kanalizacji sanitarnej w Piątkowisku i Kudrowicach.
Przygotowywane są dokumenty niezbędne do  wystąpienia z wnioskiem o płatność do Urzędu
Marszałkowskiego i WFOŚiGW, którego termin wyznaczono na dzień do 30.06.2015 roku.
2. Wydano 8 szt.  warunków technicznych przyłączenia się do sieci wodociągowej ( ogółem w
roku 2015 - 35 )  oraz 2 szt. warunków  przyłączenia się do sieci kanalizacji sanitarnej ( ogółem w
2015 – 19 )
3. Trwa nabór wniosków w ramach programu wsparcia budowy przyłączy kanalizacyjnych i
przydomowych oczyszczalni ścieków. Do dnia 20 maja wpłynęło 14 wniosków na POŚ  i  13
wniosków na przyłącza kanalizacyjne.
4. Trwają prace projektowe sieci wodociągowych w Żytowicach, Szynkielewie i Kudrowicach.

W zakresie utrzymania dróg gminnych
1. Uzupełniano ubytki  w nawierzchniach dróg na terenie Gminy Pabianice przy użyciu  masy

asfaltowej na zimno, kruszywa drogowego, destruktu asfaltowego i szlaki.
2. Rozpoczęto roboty budowlane na drodze gminnej w Żytowicach na odcinku od ujęcia wody

do posesji nr 62.
3. Rozpoczęto procedurę zapytania cenowego w celu wyłonienia wykonawcy zadania

utwardzenia drogi Wola Żytowska-Wymysłów.
4. Rozpoczęto wykaszanie rowów przydrożnych.
5. Uzyskano informację od Starostwa Powiatowego o tym, że:

 wykonany zostanie przepust pod drogą powiatową w Pawlikowicach w okolicy posesji
nr 9, w celu umożliwienia odpływu wody do rowu przydrożnego.

 planuje się wykonanie chodnika przy drodze powiatowej w Piątkowisku od wiaduktu do
kaplicy wraz z wyprofilowaniem łuku drogi na skrzyżowaniu dróg gminnych z
powiatową. Pozostawiony zostanie istniejący rów przydrożny, który pozwoli na
odprowadzenie wody.

6. W związku z informacją przekazaną przez radnego Adama Skawińskiego o zasypaniu rowu
w Pawlikowicach, przedstawiciele Urzędu Gminy dokonali wizji lokalnej i ustalono, iż dla
tej nieruchomości wydane zostały warunki na wykonanie zjazdu, w tym wykonanie
przepustu. Zjazd zostanie odebrany z chwilą odbioru budowy.

7. Opracowano wniosek do WFOŚiGW o udzielenie dotacji na budowę oświetlenia
hybrydowego w Szynkielewie, zasilanego energią odnawialną z paneli fotowoltaicznych i
pionowej turbiny wiatrowej oraz oświetlenia hybrydowego w Piątkowisku (ul. Cynkowa,
Platynowa, Tytanowa, Spiżowa, Mosiężna i Miedziana), pracującego w systemie
skojarzonego zasilania: z akumulatorów ładowanych z paneli fotowoltaicznych i z sieci
elektroenergetycznej.

8. Wykonywano  inne  czynności  związane z bieżącym  utrzymaniem dróg na terenie gminy
Pabianice.
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W zakresie działania Referatu Ochrony Środowiska i Gospodarki Nieruchomościami
1. Wydano  7 decyzji zezwalających na wycięcie drzew.
2. Przeprowadzono postępowanie i wydano decyzję środowiskową na prowadzenie eksploatacji

kruszywa naturalnego ze złoża ,,Żytowice IV’’
3. Dokonano 28 wpisów do działalności gospodarczej .
4. Przyjęto i zaksięgowano II ratę opłaty za zezwolenia alkoholowe.
5. Wystawiono 80 szt. przypomnień o umieszczaniu na nieruchomości prawidłowej numeracji

posesji, oraz wydano dwa zawiadomienia i 6 zaświadczeń w sprawie numeracji posesji.
6. Wydano 1 decyzję zatwierdzającą podział nieruchomości.
7. Wystawiono 69 decyzji naliczających opłatę adiacencką z tytułu    wybudowania kanalizacji
sanitarnej we wsi  Bychlew i Jadwinin.
8. Wniesiono 2 odwołania od decyzji o opłacie adiacenckiej (w związku z przydomowymi
oczyszczalniami).
9. Przygotowano projekt Zarządzenia nr 31 Wójta Gminy Pabianice z dnia 20 maja 2015r.w sprawie
powołania zespołu do opracowania programu opieki nad zwierzętami w 2016r.

Działania w oświacie
1. Wójt Gminy Pabianice ogłosił otwarty konkurs ofert na wsparcie zadania publicznego
"Organizacja wypoczynku dzieci i młodzieży szkolnej w 2015 roku", przeznaczony dla stowarzyszeń.
Do dnia 15 maja do godz. 13.00 w Urzędzie Gminy w Pabianicach  złożonych  zostało 7 ofert przez
następujące podmioty :
1.   LKS „Orzeł Piątkowisko (obóz sportowy 14 600 zł + półkolonie 8 800 zł)
2.   UKS „Junior” Piątkowisko - wycofana
3.   Stowarzyszenie „Nowoczesność dla rozwoju” (półkolonie 10 000,01 zł)
4.   OSP Kudrowice (obóz 7500 zł)
5.   LKS „Jutrzenka” Bychlew (obóz wypoczynkowo sportowy 15 466 zł + obóz sportowy

7281 zł)
6.   UKS „Junior” Piątkowisko (kolonie letnie 12 000 zł)
7.   UKS „Junior” Piątkowisko (półkolonie 30 050 zł)
Przy rozpatrywaniu ofert, Wójt dokonał oceny możliwości realizacji zadania przez Jednostki
wnioskujące, oceny przedstawionej kalkulacji kosztów, a także uwzględnił wysokość środków
publicznych przeznaczonych na ten cel.
Przystępujący do otwartego konkursu ofert spełnili kryteria stosowane przy dokonywaniu wyboru
ofert, tj. :
- przedstawili różnorodną ofertę programową dla dzieci i młodzieży z terenu Gminy Pabianice,
- organizują co najmniej 6 dniowy wypoczynek,
- wykazali zaangażowanie co najmniej 25 % środków własnych w realizację zadania.
Po uzyskaniu opinii komisji do spraw zaopiniowania ofert złożonych w konkursie, Wójt Gminy
Pabianice dokonał podziału środków finansowych w wysokości 90.000 złotych na organizację
wypoczynku letniego dzieci i młodzieży szkolnej z działu 854 Edukacyjna Opieka Wychowawcza,
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rozdział 85412 kolonie, obozy oraz inne formy wypoczynku i przyznał określone kwoty dla
poszczególnych podmiotów biorących udział w/w konkursie:
1.   LKS „Orzeł Piątkowisko (obóz sportowy 12 000 zł + półkolonie 8 000 zł)
2.   Stowarzyszenie „Nowoczesność dla rozwoju” (półkolonie 9 000 zł)
3.   OSP Kudrowice (obóz 7 500 zł)
4.  LKS „Jutrzenka” Bychlew (obóz wypoczynkowo sportowy 13 000 zł + obóz sportowy 6 000 zł)
5.   UKS „Junior” Piątkowisko (kolonie letnie 11 000 zł)
6.   UKS „Junior” Piątkowisko (półkolonie 23 500 zł)
Łącznie 328 dzieci i młodzieży szkolnej z terenu Gminy Pabianice skorzysta z różnych form
wypoczynku, takich jak: obozy wypoczynkowe, sportowe, kolonie i półkolonie.
2. Trwa nabór wniosków szkół na zakup książek do bibliotek szkolnych w ramach programu
Ministerstwa Edukacji Narodowej - „Książki naszych marzeń”. Udział w programie pozwoli na
uzupełnienie księgozbioru bibliotek szkolnych o nowości wydawnicze oraz o pozycje książkowe
cieszące się największym zainteresowaniem uczniów.

W zakresie bezpieczeństwa publicznego i ochrony przeciwpożarowej:
OSP Konin wystąpiło do Gminy Pabianice o udzielenie dotacji na zakup toru na zawody MDP. OSP
dokonało rozeznania cenowego i ustaliło, że całkowita cena zakupu toru wynosi 11.772,00. Jednostka
składała również wniosek o dofinansowanie tego zakupu do Związku OSP RP w Łodzi. Decyzja o
przyznaniu dotacji będzie na koniec czerwca. W przypadku braku udzielenia dofinansowania ze
Związku OSP RP w Łodzi, jednostka OSP Konin brakującą kwotę pokryje z własnych środków.

Izba Rolnicza Województwa Łódzkiego informuje, że 31 maja 2015 r. od godz. 8.00 do 18.00
odbędą się wybory członków do Rad Powiatowych Izb Rolniczych Województwa Łódzkiego.
W okręgu obejmującym gminę Pabianice zostali zgłoszeni następujący kandydaci:
 Antoniewski Grzegorz Henryk
 Lubowicka Maria

Siedziba Komisji Wyborczej:
Urząd Gminy w Pabianicach, ul. Torowa 21

1. Członkami samorządu rolniczego są osoby fizyczne i prawne będące podatnikami podatku
rolnego, podatku dochodowego z działów specjalnych produkcji rolnej oraz członkowie RSP
posiadający w nich wkłady gruntowe. Bierne i czynne prawo wyborcze w wyborach do Rad
Powiatowych Izby Rolniczej Województwa Łódzkiego przysługuje właścicielom,
posiadaczom samoistnym, użytkownikom wieczystym, lub posiadaczom gospodarstw
rolnych, tj. gruntów o łącznej powierzchni przekraczającej 1 ha lub 1 ha przeliczeniowy (art.
2 ust. 1 ustawy o podatku rolnym).

2. Spis członków uprawnionych do głosowania, jest udostępniony do wglądu w siedzibie urzędu
gminy pok. nr 17. Każdy rolnik może sprawdzić czy został w nim ujęty.

Następnie Wójt przedstawił wyniki wyborów w poszczególnych obwodach głosowania w gminie
Pabianice, co stanowi zał. nr 3 do protokołu.
Radni zgłosili uwagi do powyższej informacji.
Radny Ł. Drewniak chciał by w informacji zawarta była również informacja o ilości wniosków o
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wypis z miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy, ile wypisów i wyrysów zostało
wydanych. Następnie przypomniał o przetargu na sprzedaż budynku tzw. Agronomówki w Górce
Pabianickiej. Co z przetargiem?
Wójt odpowiedział, że nie wpłynęła żadna oferta. Radni będą zastanawiali się nad tą sprawą na
posiedzeniach Komisji.
Radny A. Skawiński z kolei prosił o wskazanie kosztów i okresu zwrotu instalowanego oświetlenia
hybrydowego oraz wysokości dofinansowania. Odniósł się również do informacji Wójta o kontroli
zasypanego rowu w miejscowości Pawlikowice – zasypywanie dotyczy całego terenu gminy. Czy we
wskazanym przypadku rów pozostanie zasypany do zakończenia budowy?
Dalszych uwag nie było.
Ad. pkt 5.
Kolejnym punktem porządku obrad była informacja Przewodniczących Komisji o pracy między
sesjami. Jako pierwsza informację przedstawiła Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska i
Rozwoju M. Lubowicka. Przewodnicząca poinformowała, że Komisja odbyła 1 posiedzenie, na
którym zajmowano się analizą sprawozdania z wykonania budżetu gminy Pabianice za 2014 r.,
omówieniem materiałów na sesję Rady Gminy oraz sprawami różnymi. Komisja nie wypracowała
żadnych wniosków.
Informację o pracy Komisji Gospodarczo-Finansowej przedstawił Przewodniczący Komisji M.
Gryska. Poinformował, że Komisja odbyła 1 posiedzenie, na którym zajmowano się przyjęciem
sprawozdania z wykonania budżetu gminy Pabianice za rok 2014, sprawami różnymi, w tym
omówienie materiałów na sesję Rady Gminy. Komisja nie wypracowała żadnych wniosków.
Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej J. Błoch poinformował, że
Komisja odbyła 1 posiedzenie, na którym zajmowano się przyjęciem sprawozdania z wykonania
budżetu gminy Pabianice za 2014 r., przyjęciem informacji o planowanych remontach i inwestycjach
w szkołach podstawowych i gimnazjum w ramach środków finansowych przyznawanych w budżecie
gminy na 2015 r., przyjęciem informacji o planowym wypoczynku dzieci i młodzieży oraz analizą
materiałów na sesję Rady Gminy i sprawami różnymi. Komisja nie wypracowała żadnych wniosków.
Jako ostatni informację przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej H. Szafrański, który
poinformował, że Komisja odbyła 1 posiedzenie w temacie kontroli zarządczej w gminie Pabianice
(kontrola prowadzona w dniach: 25.03.2015 r. i 22.04.2015 r.) i organizacji oraz celowości
utrzymania godzin opiekuńczych i świetlicowych w szkołach na terenie gminy Pabianice (kontrola
prowadzona w dniu 22.04.2015 r.). Komisja zakończyła powyższe kontrole i wypracowała 1 wniosek
o powiększenie pakietu dokumentów kontroli zarządczej o dokumenty takie jak regulaminy wynajmu
świetlic wiejskich, obiektów sportowych na terenie gminy z zawarciem zasad kto i na jakiej
podstawie zwolniony jest z opłat. Kolejne posiedzenie Komisji zaplanowano na dzień 27 maja br. w
temacie opracowania wniosku do RIO w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Pabianice. Komisja
wstrzymała się z wypracowaniem tego wniosku z uwagi na chęć uzyskania opinii pozostałych
Komisji w kwestii sprawozdania z wykonania budżetu.
Uwag do powyższego nie zgłaszano.

Ad. pkt 6.
W tym miejscu Przewodniczący oddał głos W-ce Przewodniczącemu Rady Powiatu Pabianickiego
A. Jaksie, który pogratulował Radzie, tego iż wspiera wypoczynek letni dzieci i młodzieży. Wyraził
uznanie, iż działanie to jest kontynuowane przez obecną Radę Gminy. Następnie krótko przedstawił
dodatkowe zadanie, które ma być wykonane przy drogach powiatowych, na co wskazuje projekt
uchwały. Wyjaśnił, że w związku z oszczędnościami po przetargu na remont drogi Petrykozy-
Szynkielew będzie przebudowany łuk drogi na skrzyżowaniu drogi gminnej z powiatową w
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Piątkowisku. Dzięki przebudowie zwiększy się widoczność i bezpieczeństwo mieszkańców
dochodzących do sklepu, kaplicy, przystanku. Zachowane będą rowy odwadniające, które były
odmulone. Wykonany został również nowy przepust przy kaplicy. Dlatego też prosił o poparcie tego
projektu. Następnie zaprosił wszystkich zebranych na niedzielny bieg do Piątkowiska - „dycha na
piątkę”. Korzystając z okazji podziękował Wójtowi, OSP, kołu gospodyń wiejskich z Piątkowiska za
pomoc w przygotowaniu imprezy.
W dalszej kolejności głos zabrał radny Ł. Drewniak, który złożył 2 wnioski pisemne w sprawie pilnej
naprawy nawierzchni drogi przez Górkę Poduchowną wraz ze znaczną poprawą wyjazdu na dk 71
przy posesji 44, wykoszenia poboczy drogowych na terenie całej Górki Pabianickiej oraz ustawienia
znaków ograniczających prędkość w obrębie szkoły podstawowej w Petrykozach do 30km/h (od OSP
do końca terenu szkoły) oraz ustawienie ograniczenia prędkości na odcinku od terenu szkoły do
ośrodka zdrowia do 50km/h.
Kolejny wniosek pisemny złożony został przez radnego K. Kowalskiego, a dotyczył zabezpieczenia
środków na opracowanie w 2015r. Projektu oświetlenia drogi w Rydzynach na odcinku od wjazdu od
strony ul. Rydzyńskiej do zakrętu na wysokości posesji 45a.
Ostatni wniosek został złożony przez radnego H. Szafrańskiego w sprawie wykonania dokumentacji
i oświetlenia na drodze gminnej Bychlew-Jadwinin.
W dalszej kolejności radni składali wnioski ustne.
Radny A. Skawiński prosił o uzupełnienie ubytków w drodze powiatowej w Pawlikowicach. Chciał
także wiedzieć, czy gmina wystąpiła do RIO o wydanie opinii w kwestii bilansowania się systemu
gospodarowania odpadami komunalnymi.
Radny K. Kowalski pytał z kolei o spotkanie w sprawie oświetlenia energooszczędnego z firmą
PHILIPS. Czy pracownicy Urzędu, którzy uczestniczyli w spotkaniu wyciągnęli jakieś wnioski, czy
będą podejmowane dalsze kroki. Kolejne pytanie dotyczyło podpisu elektronicznego. Radny chciał
wiedzieć, czy podczas nieobecności pracownika podpis nie może być wykorzystywany przez inną
osobę, czy nie pozostaje w dyspozycji Urzędu.
Radny Ł. Drewniak chciał również uzyskać wyjaśnienie lub umieszczenie właściwej informacji na
stronie Internetowej o godzinach w jakich czynny jest PSZOK. Zgodnie z informacją Wójta z
poprzedniej sesji punkt czynny jest 5 dni w tygodniu z wyłączeniem poniedziałków przez 8 godzin
dziennie. Na stronie natomiast umieszczona jest informacja, iż punkt czynny jest w każdy wtorek i
czwartek od 8:00 do 16:00 oraz w każdą sobotę od 8:00 do 13:00. Poinformował również o awarii
wodociągu w okolicach posesji 56 w Górce Pabianickiej. Taka informacja była przekazywana
pracownikowi Urzędu, ale wodociąg nie został naprawiony.
Kolejne sprawy zgłosił także radny A. Skawiński. Były to:

 pisemna informacja w sprawie odtwarzania rowów przydrożnych;

 prośba o przekazanie informacji w sprawie procedury wyboru firmy, która zajmuje się
odzyskiwaniem podatku VAT dla gminy;

 sprawa skradzionej wiaty w Gorzewie;

 sprawa zalewania krawężników asfaltem;

 informacja o tym, jakie działania podejmuje Urząd w kwestii strategii rozwoju Gminy. Dodał,
że taka strategia będzie prawdopodobnie wymagana jako załącznik do ubiegania się o środki
z Regionalnego Programu Operacyjnego.

Kolejny problem zgłosiła sołtys wsi Rydzyny K. Helbik, która prosiła o przeprowadzenie weryfikacji
stanu dróg gminnych i powiatowych po budowie drogi ekspresowej S8. Sołtys przyznała, że drogi
zostały wyremontowane, jednak jakość ich wykonania nie jest najlepsza, pozarywane zostały
przepusty.
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W-ce Przewodniczący Rady Powiatu Pabianickiego obiecał poruszyć te tematy już na najbliższym
posiedzeniu Komisji Infrastruktury, które odbywać się będzie w najbliższą środę. W-ce
Przewodniczący poinformował, że już kilkakrotnie domagał się harmonogramu remontu dróg
powiatowych, jednak nadal takiego dokumentu nie uzyskał. Poinformował ponadto, że władze
powiatu były informowane o problemach z odwodnieniem przy drodze powiatowej w Szynkielewie
i ograniczonej widoczności na skrzyżowaniu w Petrykozach.
Sołtys zauważyła, że gdyby taka weryfikacja faktycznie miała miejsce, to żeby również uczestniczył
w niej radny bądź sołtys.
W-ce Przewodniczący zgodził się z sołtys.
Radny K. Kowalski przypomniał, że informował o problemie przebiegu linii krawężnika na odcinku
drogi powiatowej na wysokości posesji nr 45a. Radny pytał, czy będzie wizja lokalna.
W-ce Wójt, który zajmował się sprawą wyjaśnienia właściwej numeracji poinformował, że
rozmawiał z Naczelnik wydziału w starostwie powiatowym. Uzyskał informację, że powiat zajmie
się tą sprawą.
Mimo takiej odpowiedzi radny dołączył ten temat do wcześniejszych wniosków sołtys wsi Rydzyny
i szerzej wyjaśnił problem.
Korzystając z obecności W-ce Przewodniczącego pytanie zadał również sołtys wsi Pawlikowice W.
Jarmakowski. Sołtys pytał o budowę dalszego odcinka chodnika w Pawlikowicach.
W-ce Przewodniczący zauważył, że środki na ten cel są zarezerwowane w budżecie powiatu.
W powyższym punkcie pytanie zadał jeszcze radny A. Skawiński, który pytał o dalsze kroki w
związku z nagrywanie poprzedniej sesji Rady Gminy.
Przewodniczący M. Muszczak odpowiedział, że radni będą się zastanawiać nad tą kwestią.
Dalszych spraw nie zgłaszano.

Ad. pkt 8.
Skarbnik przedstawiła i omówiła sprawozdanie z wykonania budżetu za 2014r., co stanowi zał. nr 4
do protokołu.
Radny A. Skawiński zauważył, że środki z UE nie wpłynął w takiej wysokości jak zaplanowano.
Skarbnik przyznała rację radnemu, jednocześnie wyjaśniając przyczynę takiego stanu. Wpłynie o ok.
180 tys. zł mniej.
Pytanie zadała również radna C. Rychłowska, która chciała wiedzieć jaka jest odpowiedź GDDKiA
w sprawie zwrotu odszkodowania, które gmina musiała wypłacić Państwu Kania.
Wójt odpowiedział, że wystąpiono z pismem do Wojewody.
Radny A. Skawiński przypomniał, iż otrzymał na piśmie informację, iż Wojewoda odpowiedział, że
nie jest stroną postępowania, ponieważ zmiana miejscowego planu należy do zadań własnych gminy.
Mecenas informował, że w związku z tym Urząd występował z roszczeniem regresowym do
GDDKiA.
Wójt odpowiedział, że informacji w tym temacie udzieli mecenas A. Jankowski.
Dalszych uwag w tym temacie nie było.
Przewodniczący Rady Gminy pozytywnie ocenił sposób gospodarowania zasobami Gminy Pabianice
w kontekście omówionego sprawozdania. Następnie ogłosił 15 min przerwy.
Ad. pkt 9.
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Po przerwie W-ce Przewodnicząca przedstawiła projekty uchwał od nr roboczego VIII/A/2015 do nr
VIII/Ł/2015, co stanowi zał. od nr 5 do nr 17
Radni nie zgłaszali uwag do projektów. Jedynie radny Ł. Drewniak przypomniał, że na jednej z
Komisji podczas omawiania projektu uchwały o nr roboczym VIII/F/2015, zastanawiano się nad
zleceniem zewnętrznej firmie koszenia trawy. Czy jest kalkulacja.
Wójt odpowiedział, że taka propozycja padła na Komisji, która odbyła się w piątek 22 maja br. Nie
było więc możliwości wykonania takiej kalkulacji.
Radny A. Skawiński przypomniał, że temat ten był już przedstawiany.
Wójt był zdania, że należy zakupić kosiarkę dla klubu w Pawlikowicach, ponieważ inne kluby takie
kosiarki posiadają.
Innych uwag nie było.
Uchwały Nr VIII/63/2015, VIII/64/2015 i VIII/65/2015 zostały przyjęte w głosowaniu
przeprowadzonym odrębnie nad każdą z nich, jednomyślnie.
Uchwała Nr VIII/66/2015 została przyjęta 14 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym.
Uchwały Nr VIII/67/2015, VIII/68/2015, VIII/69/2015 i VIII/70/2015 zostały przyjęte w głosowaniu
przeprowadzonym odrębnie nad każdą z nich, jednomyślnie.
Uchwała Nr VIII/71/2015 została przyjęta 10 głosami za, przy 5 głosach przeciw.
Uchwała Nr VIII/72/2015 została przyjęta jednogłośnie.
Uchwała Nr VIII/73/2015 została przyjęta 10 głosami za, przy 5 głosach przeciw.
Uchwała Nr VIII/74/2015 została przyjęta jednogłośnie.
Uchwała Nr VIII/73/2015 została przyjęta 10 głosami za, przy 5 głosach przeciw.

Ad. pkt 10.
Wójt udzielił następujące odpowiedzi w ramach odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski:

1. w spotkaniu z firmą PHILIPS uczestniczyło 2 pracowników Urzędu. Temat ten będzie
rozpatrywany.

2. Informacje dotyczące wyboru firmy odzyskującej podatek VAT dla Gminy zostaną
przekazane po konsultacji ze Skarbnik

3. po przeprowadzonej kontroli w OSP Gorzew pojawiły się uwagi dotyczące skradzionej wiaty
i zalewania krawężników asfaltem. Sprawy te przedstawiają się następująco: krawężnik został
schowany w ziemię, ponieważ po rozmowach z wykonawcą i Prezesem OSP Gorzew P.
Biernackim ustalono, że jest to jedyny sposób na odprowadzenie wód opadowych z całej
powierzchni asfaltu. Wykonawca ze względu na niski poziom posadowienia budynku sali
OSP Gorzew, wyprofilował tak spadki, aby woda była odprowadzana od budynków w
kierunku terenów zielonych. Ponadto ustawienie krawężnika ponad ziemią uniemożliwiałoby
swobodny dostęp do placu zabaw, który powstał w dalszej części terenu OSP Gorzew.
Pokonanie takiego krawężnika dla matki z dzieckiem w wózku bądź dla dziecka na małym
rowerku stanowiłoby duży problem i zagrożenie dla zdrowia. W sprawie wiaty: zadanie w
budżecie GP na rok 2013 – ustawienie wiaty przystankowej w Gorzewie - zakup ze środków:
drogi publiczne gminne (wydatek inwestycyjny) – 1 535 zł; fundusz sołectwa Gorzew-
Okołowice – 4 000 zł. Odpowiedzialność merytoryczna za drogi gminne – insp. Henryk
Madejski. Odpowiedź o powyższej treści została przekazana w formie pisemnej radnemu A.
Skawińskiemu.

4. Pismo w sprawie odszkodowania faktycznie zostało przekazane do GDDKiA. Uzyskano



St
ro
na
10

odpowiedź negatywną. Gmina będzie ponawiać żądanie.
W tym miejscu radny A. Skawiński pytał, czy gmina będzie pozyskiwała środki na stworzenie planu
gospodarki niskoemisyjnej.
W-ce Wójt odpowiedział, że gmina będzie pozyskiwać takiego środki z Wojewódzkiego Funduszu
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej.
Radny zauważył, że można uzyskać 80% dofinansowania z WFOŚiGW, a 85% z NFOŚiGW.
W-ce Wójt wiedział o możliwości uzyskania 40% dofinansowania. Sprawa ta będzie w dalszym ciągu
rozpatrywana. Zauważył jednak, że Rada musi przyjąć uchwałę by mieć zarezerwowane środki na
ten cel, aby wysyłać zapytania ofertowe.
Zdaniem radnego nie trzeba mieć zarezerwowanych środków, aby wysyłać zapytania ofertowe do
firm.
W-ce Wójt odpowiedział, że do rozeznania cenowego nie ma takiego wymogu, ale w celu wysłania
zapytania tak.
Dalszych uwag nie było.

Ad. pkt 11.
W ramach wolnych wniosków, komunikatów i spraw różnych radny Ł. Drewniak zapytał, co Wójt
zrobił w ciągu miesiąca od ostatniej sesji w kwestii uchwały o przystąpieniu do zmiany studium,
głównie terenów położonych w Świątnikach.
W-ce Wójt odpowiedział, że zmiana studium niczego nie zmieni. Dopóki nie zostanie podjęta
uchwała o przystąpieniu do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy to
grunty te pozostaną gruntami rolnymi. A niezależnie od tego, ich właściciel może dzielić ten obszar
na działki powyżej 3 tys. m². Zdaniem W-ce Wójta zostaną tylko wydatkowane środki, mimo iż
żadnych rezultatów nie będzie.
Radny Ł. Drewniak przyznał, że poniekąd nic to nie zmieni, jednak taki zapis w studium o
przeznaczeniu tych gruntów pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną wprowadza trochę w błąd
potencjalnie kupujących działki od właściciela, który tą ziemię posiada. Jeżeli miałaby być tworzona
zabudowa siedliskowa, to właściciel musiałby być rolnikiem. Obecny właściciel w każdej chwili
może wystąpić o zabudowę siedliskową. Te grunty nie są chronione.
Radna M. Lubowicka zauważyła, że osoba, która sprzedaje te grunty faktycznie może wprowadzać
nabywców w błąd informując, że są to grunty budowlane. Jednak siedliska mogą tam powstawać.
Radny A. Skawiński prosił o pisma, które Urząd wystosował w sprawie zwrotu odszkodowania
wypłaconego Państwu Kania oraz opinię RIO dotyczącą bilansowania się systemu odbioru odpadów
komunalnych.
Skarbnik poinformowała, że nie było takiej opinii. Uchwała została przekazana do RIO. Jeżeli będzie
ona niezgodna z prawem to Regionalna Izba Obrachunkowa poinformuje o tym gminę.
Dalszych uwag w tym temacie nie było.
Głos zabrała radna A. Marciniak, która poinformowała zebranych, że w sobotę odbyły się w
Bychlewie pokazy modeli samolotów. Radna pozytywnie oceniła imprezę.
Z kolei sołtys sołectwa Konin-Majówka W. Komorowski pytał, czy w tym roku będzie organizowana
zbiórka odpadów wielkogabarytowych. Prosił również o wykaszanie rowów.
Wójt odpowiedział, że taka zbiórka nie jest planowana.
Radny K. Kowalski prosił natomiast o sprawowanie nadzoru nad terminowością wykonywania
uchwał i udzielania odpowiedzi, zgodnie ze statutem gminy.
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Kolejne pytanie zadał radny A. Skawiński. Radny chciał wiedzieć, czy podejmowane są jakieś kroki
w związku ze zgłoszonym przez niego oraz radną Z. Kasperską wnioskiem o szczepienia przeciwko
wirusowi HPV.
Wójt odpowiedział, że wniosek został przekazany do Kierownika Ośrodka Zdrowia. Szczepieniu
powinny podlegać dziewczęta w wieku 13-16 lat. Zgodnie z informacją uzyskaną w ewidencji
ludności, szczepienia objęłyby ok. 100 osób. Konieczne są 3 szczepienia, więc to koszt ok. 750 zł na
osobę. W związku z tym należałoby zabezpieczyć odpowiednią kwotę w budżecie oraz uzyskać zgodę
od rodziców.
Radny K. Kowalski pytał jeszcze o gazetę gminną.
Przewodniczący M. Muszczak poinformował, że rozmawiał z Sekretarz o tej sprawie. Gazetka ma
się ukazać po wyborach prezydenckich.
Radny A. Skawiński negatywnie odniósł się do działania Sekretarz w tym zakresie. Przypomniał, że
w gminie rozdawana jest darmowa gazeta Lokalnej Grupy Działania, do której można przesłać
materiał. Jest to zadanie Sekretarz.
Innych głosów nie było.

Ad. pkt 12.
Przewodniczący zakończył VIII sesję Rady Gminy.

Przewodniczący Rady Gminy Pabianice

Marek Muszczak

Protokołowała: Andżelika Miszewska


